

<h1 style="text-align: center;">亚热带水土保持</h1> <p style="text-align: center;">(季刊) 第23卷第1期 (总第87期)</p>		<p>海州露天矿排土场边坡土壤抗冲性空间变异性特征 …… 黄龙(1)</p> <p>高低产脂思茅松林土壤理化性质及其与酶活性关系 …… 杨红梅, 陆梅, 杨桂英(6)</p> <p>福建省将乐县金溪建电站前后雨水情变化分析 …… 倪炳卿, 廖秀琴, 陈可菁, 等(10)</p> <p>广西大石山区农业旱灾脆弱性及抗旱措施研究 …… 吴卫熊, 黎瑞杰, 何令祖(15)</p> <p>盖孜河流域土地利用变化分析 …… 陈吉斌(19)</p> <p>环境管制政策的实施效果评价 …… 刘青(21)</p>
<p style="text-align: center;">《亚热带水土保持》编委会</p> <p>顾问: 郭廷辅 史德明 解明曙 杨学震 周伏建</p> <p>主任: 吴章云</p> <p>副主任: 张学俭 王志锋 李锐 廖纯艳 阮伏水</p> <p>委员: (以姓氏笔画为序) 王维明* 左长清* 叶功富 史志刚 杨玉盛* 杨德生 吴长文 吴志峰 张金池 何丙辉 陈名实 陈善沐* 陈树群 郑小平 郑本暖* 李凤 查轩 黄炎和* 崔鹏* 蔡崇法*</p> <p>注: *为常务委员</p> <p>主编: 阮伏水 常务副主编: 郑本暖 副主编: 崔鹏 蔡崇法 左长清 王维明 责任编辑: 聂碧娟</p>	<p style="text-align: center;">综 述</p>	<p>三峡库区农业非点源污染的区域特征及研究进展 …… 贾海燕, 雷阿林, 王孟, 等(26)</p> <p>湖南紫鹊界、云南元阳及广西龙脊古梯田研究进展 …… 段兴凤, 宋维峰, 李英俊, 等(31)</p>
<p>主办单位: 福建省水土保持委员会 福建省水土保持学会</p> <p>编辑: 《亚热带水土保持》编辑部 福州市铜盘路6号</p> <p>邮政编码: 350003</p> <p>电话: 0591-87812785</p> <p>E-mail: yrdstbc@fjstbc.gov.cn</p> <p>印刷: 福州栋兴印务有限公司</p> <p>2011年3月31日在福州出版</p>	<p style="text-align: center;">综合治理</p>	<p>侵蚀劣地与工程侵蚀区的快速覆盖技术与途径 …… 张盛钟(36)</p> <p>甘肃省白银市水土保持可持续发展探讨 …… 韩承鼎(39)</p> <p>福建省延平区小流域山洪灾害成因及对策措施 …… 张荣瑛(42)</p> <p>柳杉容器育苗实用技术推广 …… 张章盈(45)</p> <p>浅析都市市马尾河流域水土流失的影响因素与防治对策 …… 李海红, 刘放, 蒋勇, 等(47)</p> <p>福建省连江县沿海防护林体系建设成效与对策 …… 曾庆旻(50)</p> <p>浅析水土保持在城市可持续发展中的地位和作用 …… 郭宪艳, 范恩梅(53)</p>
	<p style="text-align: center;">开发建设 项 目 水 土 保 持</p>	<p>新疆油气管道工程建设水土流失及防治措施 …… 贺亮, 段新禄, 邓静, 等(55)</p> <p>试谈如何突出房地产项目水土保持方案特色 …… 孙礼(58)</p> <p>浅谈煤矸石的危害及综合利用 …… 吴莹, 胡振华(64)</p>
	<p style="text-align: center;">监 督 与 保 护</p>	<p>贯彻执行水土保持法 建设生态文明新安溪 …… 谢巧红, 林增强(67)</p> <p>一起行政执法案件的查处和体会 …… 韩旭东, 谢芳杰(69)</p>

Subtropical Soil & Water Conservation

CONTENTS

Vol. 1 2011

Experiments & Research

- Spatial Variability Characteristics of Soil Anti - scouribility of the Side Slope in the Refuse Dump of Hai Zhou Strip Mine Huang Long (1)
- Comparative Study on Relationship between the Soil Physicochemical Property and Enzymatic Activity of High & Low - Yield - Resin *Pinus kesiya var. langbianensis* A. Forest Yang Hongmei, Lu Mei & Yang Guiying (6)
- Analysis on the Raining Status Variation Before and After the Construction of Jinxi Hydropower Scheme of Jiangle County Ni Bingqin, Liao Xiuqin, Chen Kejing, etc. (10)
- Study on the Agriculture Drought Disaster Vulnerability and Anti - Drought Measures in the Karst Area of Guangxi Province Wu Weixiong, Li Ruijie & He Lingzu (15)
- Analysis on the Land Use Changes in Gaizihe River Watershed Chen Jibin (19)
- Assessment on the Implementation Effect of the Environment Regulations Liu Qing (21)

Summary

- Regional Characteristics and Research Progress of Agricultural Non - point Pollution in the Reservoir Area of Three Gorges Jia Haiyan, Lei Alin, Wang Meng ,etc. (26)
- Research Progress on the Ancient Terraces of Ziquejie of Hunan Province, Yuanyang of Yunnan Province and Longji of Guangxi Province Duan Xingfeng, Song Weifeng, Li Yingjun, etc. (31)

Comprehensive Management

- Rapid Vegetation Cover Technology and Approach in the Eroded Land and Project Erosion Area Zhang Shengzhong (36)
- Study on the Soil Conservation Sustainable Development of Baiyin City, Gansu Province Han Chengding (39)
- Causes and Control Measures of the Mountain Flood Disaster in the Yanping District Small Watershed of Fujian Province Zhang Rongying (42)
- Practical Technology Extension for Container Nursery of Japan Cedar Zhang Zhangying (45)
- Initial Study on the Soil Erosion Impact and Prevention Measures at the Maweihe Watershed of Dujun City Li Haihong, Liu Fang, Jiang Yong, etc. (47)
- Effect and Measures in the Construction of Coastal Shelter Forest System of Lianjiang County, Fujian Province Zeng Qingwen (50)
- Initial Study on the Status and Functions of Soil Conservation in the Urban Sustainable Development Guo Xianyan & Fan Enmei (53)

Soil Conservation in the Construction Projects

- Soil Erosion and Prevention Measures in the Construction of Oil & Gas Pipeline of Xinjiang Uygur Autonomous Region He Liang, Duan Xinlu, Deng Jing, etc. (55)
- Initial Study on the Features of Soil Conservation Scheme in the Real Estate Projects Sun Li (58)
- Initial Study on the Hazard of Coal Gangue and the Comprehensive Utilization Wu Ying & Hu Zhenhua (64)

Supervision & Protection

- Implementation of Soil Conservation Law for Construction of Ecological Civilized New Anxi County Xie Qiaohong & Lin Zengqiang (67)
- Experience on the Investigation & Punishment the Violations by Administrative Law Enforcement Han Xudong & Xie Fangjie (69)